
 

 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 onsdag den 17.8 2022 
 

Mødedato: onsdag den 17.8 2022 

Mødetid: 17.00 – 19.30 

Mødested: personalerummet 

Afbud fra: Marius 

Uden afbud: 

Referent: Heidi 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 8. juni 2022 

5 min. 

Obs på datoer og kalenderfunktionen – spørgsmål til BØF og 

deltagelse af gamle elever – Kommunikation ud ift. dette. 

Kirsten tager input med videre og informere ud hurtigst 

muligt. 

x   x 

2. 

Mødets sang 

5 min. 

Hvalen Valborg     

3.  

Præsentation af nye i 

skolebestyrelsen 

5 min. 

Alle præsenterer sig kort (både forældre og repræsentanterne 

fra skolen). 

 x   

4. 

Konstituering af 

skolebestyrelsen 

v. Steen og Katrine 

5. min 

Steen - formand 

Louise TS - næstformand 

Ida - forældrerep. KKFO 

Helle og Nadja - Kontaktforældre 

 

x   x 

5. 

Elevråd  

v. Andreas 

10 min  

Da elevrådet ikke har afholdt det første møde endnu – 

kommer Marius først med på næste møde. 

Andreas fortæller, at elevrådet skal her i starten af skoleåret 

arbejde med tilrettelæggelse af valghandling – 

kampagneplanlægning – nuværende formand Marius vil 

gerne ud i alle klasser og få så mange til at deltage. 

Fokus i dette skoleår – Marius vil gerne arbejde med 

synlighed på hele skolen for elevrådet, så de får noget på fx 

morgensamling og sidste skoledag. 

 
x x 

 



 

 

Som skole vil vi gerne have elevrådet til at arbejde med 

rettighedsskole. Trække på erfaringer fra Christianshavns 

skole og Langelinieskolen. 

Spørgsmål ift. hvad Rettighedsskole er? Kirsten forklarer, at 

tankerne bag rettighedsskole taler ind i skolens arbejde med 

barnets stemme.  

Ofte handler elevrådet om konkrete ting som skaterrampe, at 

præsentere elevrådet for rettighedsskole er et forsøg på at få 

dem til at arbejde med noget andet, der taler ind i deres 

hverdag på en anden måde. 

 

6. 

Information og 

drøftelse af 

Ukrainesituationen på 

ØF 

KB/KH/ HHB 

10 min  

Før sommerferien var der ikke indskrevet én eneste elev – nu 

efter ferien er der: 

0.-3.kl. - 17 elever – går også i KKFO om eftermiddagen 

4.-9.kl. - 14 elever 

Der er ansat 2 danske pæd. medarbejdere, 2 ukrainske pæd. 

uddannede medarbejdere og derudover er der tilknyttet 1 

medarbejder fra KKFO’en om eftermiddagen 

Pt. er der ikke faste krav til indholdet, da der er lavet en 

”nødlov” – det er medarbejdere og børn med til at forme i 

nuværende form. På sigt vil der dog sikkert komme krav til 

indhold. 

Undervisningen er opbygget af ukrainsk på digitale 

læremidler, ”brugsdansk” – så de fx kan handle i et 

supermarked – og derudover engelsk. 

Steen fortæller, at han har været med til noget frivilligt 

arbejde ift. selve beboelsen på det gamle kommunehospital. 

Steen vil gerne bidrage med indhold i skoledagen, fx 

håndbold.  

Børnene får EAT på skolen, da familierne nogle gange ikke 

har mulighed for at sende det med børnene i skole. 

7Y er venskabsklasse for de ukrainske elever. 7Y har ikke en 

”venskabsklasse” og derfor passede det godt sammen. 

 

 x   

7. 

Økonomidrøftelse og 

orientering om 

prognose 3. 

/HHB 

10 minutter  

Der er endnu ikke afholdt møde med den konsulent i 

Administrativt Fællesskab, der har ØF som ansvarsområde. 

Derfor kan skolen pt. ikke give SB et retvisende billede af 

økonomien. Forvaltningen kan pt. ikke levere de data til 

skolen. 

 

Opdatering ift. renoveringer hen over sommeren: 

Den ene trappe er blevet renoveret. 

  

 

x 

 

 

x 

 

 

x 



 

 

Fysik er ligeledes blevet renoveret med bl.a. bordplader. 

Der er lavet el flere steder. 

Gulvene i idræt er blevet slebet og lakeret. 

Fra indeværende budgetårs start har der været overskydende 

midler, derfor har der været luft til tiltrængte renoveringer. 

 

Der tildeles særlige midler til selve ukraineklasserne, det går 

ikke ud over skolens økonomi. 

 

Øvrig info – i næste uge (34)  bliver der gravet i tre dage i 

skolegården, da der er forundersøgelser ift. faskinen, der skal 

lede regnvand væk. Da der var kommunalvalg, faldt der 

kraftig regn med efterfølgende vandskade (igen) og dette skal 

rettes op på. Derfor denne forundersøgelse. 

Spørgsmål fra SB – om der kan søges nogle midler til, at man 

kan tage eleverne med over i Østre Anlæg, når man ikke kan 

bruge skolegården. KH og HHB kommenterer, at der ikke er 

penge at hente til dette fra forvaltningen.  

 

8. Kommende 

forældremøder  

v. Steen, Katrine og 

KH 

10 min 

Tidligere var der en repræsentant fra SB med på det første 

forældremøde. Dette vil formandskabet gerne starte op igen.  

KH følger op med datoer – så SB kan fordele møderne 

mellem repræsentanterne. 

 

Steen fortæller om dialogkort, der kan bruges til 

forældremøder for at få dialogen bedre i gang.  

KH fortæller, at skolen også har dialogkort til få dialogen i 

gang ift. børn i udsatte positioner.  

Kommentarer fra SB – hvis konceptet skal lykkes, så er det 

en god idé at differentiere, hvad man har på dialogkortene i 

0.klasse og så i 9.kl. 

Forslag – at tage emnet op på SB-seminaret. 

 x   

9. 

Tilrettelæggelse og 

udkast til program for 

skolebestyrelses-

seminar den 17.9.22 

 

Punkter på seminaret: 

- Børnesundheds-

undersøgelsen 

- Årshjulet 

Til brug for børnesundhedsundersøgelsen og forslag til 

punkter vi kan/skal have en opmærksomhed i forhold til: 

1.13 Er der en voksen i skolen du kan tale med, hvis du er 

ked af det 

1.14 har du nogen voksne at tale med, hvis noget går dig på 

eller gør dig ked af det?  

1.16 Forskelsbehandling 

2.1 synes du, at du har for meget at se til? 

6.6 alkohol 

 

 x x x 



 

 

- Kontaktforældre 

- Økonomi og SB’s 

rolle 

- Vikardækning 

- Værdigrundlag 

/Katrine og Steen 

20 min 

Kontaktforældremødet d. 24. august udskydes – på seminaret 

laves indhold til nyt kontaktforældremøde. Ny dato fastsættes 

allerede nu, så det kan meldes ud på forældremøderne. 

 

På seminaret skal punktet ”indhold til kontaktforældre” 

lægges efter 12, da Helle kommer senere. 

 

Spørgsmål ift. placering af kontaktforældremødet – der er 

fordele og ulempe ved at lægge kontaktforældremøder før 

eller efter alle forældremøderne. 

 

SB beslutter, at det første kontaktforældremøde er onsdag 26. 

oktober 2022 kl. 17-19. 

I foråret ligger det andet kontaktforældremøde er onsdag d. 8. 

februar 2023 kl. 17-19. 

 

SB drøfter kort ideer til indhold til det første møde, som 

Nadja og Helle tager med ift. planlægning. OBS – der er 

Skolernes Trivselsdag d. 7. februar. 

 

Punkterne ”Kontaktforældre” og ”Økonomi og SB’s rolle” 

skal på det ordinære SB-møde d. 17. sep. – hvor de øvrige 

punkter er en del af seminaret. 

 

KH kommenterer, at punktet ”værdigrundlag” skal nok 

startes op lidt forfra, da den har stået stille. 

 

Ift. planlægning af seminaret aftaler formandskabet et møde, 

hvor de laver plan for seminaret. 

 

Ift. punktet vikardækning – SB er interesseret i, hvorledes 

man kan løfte vikardækningen og lave nogle principper for 

vikardækning. Er der data, der vil give mening at trække til 

brug for emnet? Data blev drøftet og formandskabet tager 

input med til punktet på seminaret.  

(se 27.4.22 referat for tidligere drøftelser af vikardækning) 

 

10. Frikvarterer og 

udeordning for 7. 

årgang /KH 

10 min. 

Steen har modtaget henvendelser fra forældre ift. 

udgangstilladelse til 7.kl. 

 

Steen har prøvet at undersøge, hvad andre skoler gør for at 

have et sammenligningsgrundlag. Næsten alle naboskoler har 

x  x x 



 

 

samme ordning som ØF med udgangstilladelse for 7.kl.-9.kl. 

I andre kommuner er der lignende ordninger med forskellig 

udformning, fx at det kun er udvalgte frikvarterer.  

Beslutningen om, at 7.kl. skal kunne få udgangstilladelse fra 

skoleårets start blevet taget i sidste skoleår. 

Baggrunden for udetilladelse er også begrundet i plads – da 

det giver luft for alle elever, at 7.-9.kl. har den mulighed.  

Historisk har 7.kl. først fået udetilladelse efter efterårsferien. 

Dette er første skoleår med ny ordning.  

Tilladelsen gælder alle frikvarterer – i de mindre frikvarterer 

er det dog svært at nå særligt langt, da de skal være retur i 

undervisningen igen. 

Spørgsmål fra SB ift. indeordning – 9.kl. må gerne være i 

egne lokaler. Derudover er der andre ordninger ift. brug af fx 

hallen i vinterhalvåret.  

Spørgsmål fra SB ift. brug af tagterrassen på 2. sal i den nye 

bygning. Anne Marie og KH kommenterer, at det kun vil 

være 9.kl., der uden opsyn ville kunne bruge tagterrassen. 

Andre klassetrin skal have opsyn ift. sikkerhed. Dette vil 

kræve flere ressourcer personalemæssigt. 

11. 

Eventuelt  

herunder 

Meddelelser/KH med 

flere 

10 min 

KH orienterede om at ledelsen afholder internt seminar i uge 

35. 

Ledelsen er indkaldt til kvalitetssamtale den 6. september, 

hvor afgangsprøverne er temaet. 

  

KKFO har pædagogisk tilsyn i næste uge, hvor Ida 

(forældrerep.) også deltager. 

 

 

 x x x 

12.  

Lukkede punkter 

v. KH 

10 min. 

  x   

Punkter til det 

ordinære SB-møde 17. 

september 

 

 

 

Fremadrettede 

punkter: 

Økonomigennemgang – udsat fra 17. august 

Økonomi og SB’s rolle 

Indhold til kontaktforældre 

 

 

    



 

 

Pæd.weekend 

 

Dato for kommende 

møder 

17. august 2022 

Ordinær SB-møde og seminar 17. september 2022 

12 oktober 2022 

16. november 2022 

25. januar 2023 

1. marts 2023 

26. april 2023 

7. juni 

 

Kontaktforældremøde (for alle kontaktforældre på tværs af 

skolen): 

26. oktober 2022 kl. 17-19 

8. februar 2023 kl. 17-19 

 

 

Planlægningsmøder kontaktforældre/lærere forud for 

forældremøderne: 

24. august 2022 

31. august 2022 

1. februar 2023 

8. februar 2023 

 

 

Forældremøder: 

14. september 2022 

21. september 202 

8. marts 2023 

15. marts 2023 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


